
 P R O T O K Ó Ł   Nr III/2006 

z Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 20 grudnia 2006 r. 

w sali narad Urzędu Miasta i Gminy w Bornem Sulinowie 

 
 

Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 20 grudnia 2006 r. otworzył i jej 
przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej GRZEGORZ NATKAŃSKI.  
 
Na wstępie powitał przybyłych radnych, Panią Burmistrz Renatę Pietkiewicz-Chmyłkowską, 
radnych powiatowych, sołtysów, przewodniczących zarządów osiedli, kierowników jednostek 
podległych gminie i pozostałe osoby przybyłe na sesję. 
 
Po tym stwierdził, że na ustawowy skład Rady – 15, w Sesji uczestniczy 15 radnych, co 
stanowi quorum i podejmowane uchwały przez Radę będą prawomocne. 
 
Listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1,2 i 3 do protokołu. 
 
W dalszej kolejności Przewodniczący RM przeczytał porządek sesji, który stanowi załącznik 
nr 4 do protokołu i zapytał, czy są uwagi do porządku dzisiejszych obrad. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska wniosła o wprowadzenie projektu 
uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Borne Sulinowo na 2006 rok. Powiedziała, że 
projekt uchwały dotyczy zmniejszenia dochodów gminy o kwotę 44.075,13 zł i nie był 
opiniowany przez komisje Rady Miejskiej, bo nie zostały jeszcze powołane, ale po powołaniu 
prosi o przerwę, aby komisja mogła się spotkać i ją przeanalizować. 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Skarbnika Gminy, aby bliżej zorientowała radnych na ten 
temat – dlaczego to tak jest. 
 
Skarbnik Gminy Ewa Jóskowska powiedziała, że zmiany, które nastąpią w budżecie gminy 
omówi po wprowadzeniu tej uchwały do porządku obrad, przy omawianiu danego projektu 
uchwały. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska tytułem wstępu poinformowała, że 
projekt uchwały dotyczy zmniejszenia w dochodach związanego z mieszkaniami socjalnymi. 
Powiedziała, że podejmowana była uchwała dotycząca mieszkań socjalnych w ilości 21, 
natomiast w pierwotnym planie tych mieszkań było 23. W związku z tym, że do budżetu był 
gwarantowany wpływ środków finansowych na 23 mieszkania, a mieszkań tych jest 21,  
w związku z tym musimy z dotacji na te dwa mieszkania zejść. Ta uchwała jest o tyle ważna, 
że bank prześle nam pieniądze do końca roku, jeżeli tę uchwałę dzisiaj podejmiemy. 
Szczegóły przedstawi Pani Skarbnik po przyjęciu do porządku tego projektu uchwały. 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do radnych, czy są jeszcze jakieś zapytania. 
 
W związku z tym, że nikt z radnych nie zabierał głosu, Przewodniczący RM poddał pod 
głosowanie przyjęcie wniosku o wprowadzenie do porządku obrad jako ppkt 11 w pkt 7 
projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 
2006 rok: 
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- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
W dalszej kolejności Przewodniczący RM poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad 
wraz z wprowadzoną zmianą: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Porządek Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 20 grudnia 2006 r. został 
przyjęty jednogłośnie i przedstawiał się następująco: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich Sesji Rady Miejskiej: 

- Nr I/2006 z 27 listopada 2006 r., 
- Nr II/2006 z 5 grudnia 2006 r. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja radnych powiatu o ich pracy w Radzie Powiatu. 
6. Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy. 
7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) uchylenia uchwał Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie; 
2) powołania Komisji Rewizyjnej; 
3) wyboru przewodniczącego Komisji Rewizyjnej; 
4) powołania Komisji Budżetowo-Gospodarczej; 
5) wyboru przewodniczącego Komisji Budżetowo-Gospodarczej; 
6) powołania Komisji Rozwoju; 
7) wyboru przewodniczącego Komisji Rozwoju; 
8) ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet dla radnych Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie; 
9) ustalenia wysokości diet dla sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli za udział 

w sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie; 
10) wyznaczenia Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie do 

określania czynności związanych z podróżą służbową Przewodniczącego Rady; 
11) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2006 rok. 

8. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 
9. Ustalenie terminu następnej sesji. 
10. Zamknięcie sesji. 
 
Ad.3) 
 
Przewodniczący RM powiedział, że protokoły przez trzy dni były wyłożone do wglądu  
w Biurze Rady i każdy z radnych miał możliwość zapoznania się z ich treścią. 
 
Po tym poddał pod głosowanie przyjęcie protokołów z Sesji Rady Miejskiej w Bornem 
Sulinowie Nr I/2006  z dn. 27 listopada 2006 r. i Nr II/2006 z dn. 5 grudnia 2006 r.: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Protokoły Nr I/2006 i Nr II/2006 zostały przyjęte. 
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Ad.4) 
 
Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym przedstawiła Burmistrz 
Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska i stanowi ono załącznik nr 5 do protokołu. 
Podsumowując stwierdziła, że są to sprawy proceduralne, związane z administrowaniem, 
pracą całego urzędu.  
Oprócz tego przez te 2 tygodnie, a był to okres bardzo pracowity: 
1. Zapoznała się z bieżącymi sprawami dotyczącymi całego budżetu gminy, jego realizacją  

i zaległościami w płatnościach. Poleciła Skarbnikowi Gminy i całemu Referatowi 
Finansowemu przygotowanie syntetycznego i analitycznego zestawienia całej ewidencji 
księgowej na dzień 31 listopada 2006 r. 

2. Zapoznała się z naliczaniem i wielkością spłat podatków wg wszystkich grup na 2006 rok. 
3. Zapoznała się ze wszystkimi umowami o dzieło, umowy-zleceniami, jakie zostały wydane 

na 2006 rok. 
4. Objechała inwestycje tzn. kotłownię, szatnię na stadionie, ciąg pieszo-jezdny i mieszkania 

socjalne. 
5. Zapoznała się ze stanem faktycznym należności i zobowiązań Urzędu Miasta i Gminy, 

także wszystkich jednostek budżetowych, ze spłatami kredytów, zobowiązaniami 
publiczno-prawnymi. Celem jest przede wszystkim urealnienie projektu wydatków 
budżetowych, a dotyczy to wszystkich jednostek. Podjęła decyzję, że czeka nas żelazna 
dyscyplina, a o tej żelaznej dyscyplinie wczoraj informowani byli m.in. dyrektorzy szkół  
i nie byli zadowoleni. Ma zamiar ustalić spłaty zobowiązań wg bardzo ścisłego 
harmonogramu, a przede wszystkim usprawnić windykacje. 

6. Odbyła kilka spotkań merytorycznych, m.in.:  
1) z Komendantem Powiatowym Policji i z jego zastępcą (w tym tygodniu ma 

przewidziane także spotkanie z Naczelnikiem Wydziału Prewencji),  
2) z kierownikami wszystkich referatów tut. Urzędu, na których omówiono 

najważniejsze sprawy i zakres działań poszczególnych referatów; bardzo szczegółowo 
z Kierownikiem Referatu Spraw Obywatelskich omówiła skargi, jakie napływają do 
Urzędu, a dotyczą repatriantów. Dodała, że nie zawsze skargi te są uzasadnione, ale 
będą je rozpatrywać. 

3) przy udziale zastępcy burmistrza, radcy prawnego i prezesa Stowarzyszenia Małej 
Przedsiębiorczości panem Błażejewiczem mające na celu wyjaśnienie punktów 
spornych między stanowiskiem gminy dotyczącym działalności Inkubatora,  
a stanowiskiem samego Inkubatora. Wszystko zaczęło się od nieporozumienia i od 
konfliktu, czy Inkubator ma istnieć, czy nie. Na dzień dzisiejszy wie, że Inkubator 
choćby w cząstkowej formie musi działać do 2010 roku. Dodała, że takie są zasady 
umowy i takie były zasady przydziału środków na działalność Inkubatora. Aktualnie 
pozostaje do uzgodnienia, które stowarzyszenie będzie tam działać i prowadzić 
działalność Inkubatora, jakie będą zasady funkcjonowania wszystkich tych jednostek, 
które w tym Inkubatorze mają swoje pomieszczenia. 

7. Ustalono zasady udzielania dalszej pomocy prawnej dla mieszkańców. 
8. Odbyła spotkanie z prezesem PUK i przedstawicielami Rady Nadzorczej. Poinformowała, 

że od dzisiaj jest nowy skład rady, której przewodniczącym jest dalej pan Koczwarski, 
zastępcą przewodniczącego jest radca prawny tut. Urzędu, a sekretarzem pan Golus. Od 
dnia dzisiejszego nie jest członkiem Rady Nadzorczej pan Bobryk. 

9. Podpisana została nowa umowa na zimowe utrzymanie dróg. Na utrzymanie dróg 
powiatowych otrzymujemy bardzo mało pieniędzy i zadaniem naszych radnych 
powiatowych - przy przychylności Pana Starosty, który nam to obiecał – jest 
podwyższenie kwoty, jaką będziemy otrzymywać na utrzymanie dróg powiatowych. 
Poinformowała, iż do tej pory otrzymywaliśmy 67 tys. zł, ale ma nadzieję, że w tym roku 
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otrzymamy 150 tys. zł. Przy takiej kwocie możemy spróbować te drogi utrzymywać, 
natomiast za 67 tys. zł gmina tych dróg nie będzie utrzymywać i odda to samorządowi 
powiatowemu, bo to jest jego zadanie. 

10. Odbyła bardzo krótką rozmowę z Komendantem Straży Miejskiej, który przedstawił 
grafik pracy straży. Jej celem jest, żeby strażnicy pracowali w godzinach popołudniowych 
i wieczornych, bo wtedy jest sens. Doraźnie ustalili wspólnie, że w okresie 
przedświątecznym Straż Miejska pracuje w godzinach popołudniowych od godz. 13.00 do 
godz. 21.00, nie licząc patroli wspólnych z Policją.  

11. Odbyła spotkanie z Komendantem Powiatowym Państwowej Straży Pożarnej i naszym 
szefem straży panem Jagodzkim. Zamiarem Komendanta Straży pana Kowalskiego  
i prawdopodobnie jego przełożonych jest likwidacja ośrodka w takiej formie, w jakiej 
istnieje. Ma powstać Ogólnopolska Sekcja Płetwonurków, a wiąże się to z tym, iż nie 
mielibyśmy pewności, że będzie komu wyjechać interwencyjnie na potrzeby gminy  
w razie jakiegoś wypadku, pożaru. Zamierzenia i działania przełożonych pana generała 
Kowalskiego idą w tym kierunku, żeby tworzyć ochotnicze straże pożarne. Zwracając się 
do radnych powiedziała, że tworzenie ochotniczych straży pożarnych jest kolejnym 
zadaniem, na które potrzebne będą pieniądze, ale o tym rozmawiać będziemy wspólnie  
i żadnych decyzji bez udziału radnych nie podejmie. Myśli, że pan Marek Kowalski i pan 
Stanisław Dyha będą jej gośćmi po 5 stycznia 2007 r.; wtedy siadamy i będziemy na ten 
temat rozmawiać. 

12. Odbyła spotkania opłatkowe m.in. z rodzicami i dziećmi niepełnosprawnymi z terenu 
gminy. Spotkania te wykorzystywała również na przedstawienie sytuacji naszej gminy 

13. Poinformowała, że jutro w Warszawie odbędzie się nagranie do programu pani 
Jaworowicz w sprawie Kłomina. Nie wie dokładnie, czego program będzie dotyczył, ale 
wie, że do tego programu osobą zaproszoną jest pan Wiesław Rembieliński. Naszą gminę 
będzie reprezentował Zastępca Burmistrza Roman Matuszak, bowiem postanowiła, że ona 
jest osobą mało wprowadzoną w temat. Nie wie jakich pytań może oczekiwać, ale sądzi, 
że program będzie miał taką formułę, jaką oglądamy w telewizji. Na koniec życzyła 
Zastępcy powodzenia i podziękowała za wysłuchanie. 

 
Przewodniczący RM podziękował Pani Burmistrz za obszerną i wyczerpującą informację.  
Po tym zwrócił się do radnych, czy mają jakieś pytania odnośnie przedstawionych informacji. 
 
Radni nie zgłosili zapytań. 
 
Burmistrz Gminy zapytała radnych, czy będzie ich satysfakcjonować, jeżeli te działania 
czysto administracyjne odnośnie funkcjonowania i administrowania gminą, będą otrzymywać 
przed sesją w formie pisemnej. Ona będzie tylko dopowiadać bardzo krótko, co dodatkowo 
się działo. 
 
Radni wyrazili na to zgodę. 
 
 
Ad.5) 
 
W punkcie sesji pn. „Informacja radnych powiatu o ich pracy w Radzie Powiatu” głos zabrał 
radny powiatowy Marek Tomczyk. Na wstępie przywitał wszystkich i stwierdził, że 
uczestniczy pierwszy raz w sesji Rady Miejskiej obecnej kadencji oraz pogratulował wyboru 
na funkcje radnych. 
Po tym poinformował, że dotychczas odbyły się dwie sesje Rady Powiatu: jedna 
inauguracyjna, a druga robocza, na której powołano komisje. On jest członkiem dwóch 
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komisji tj. rewizyjnej oraz zdrowia, aktywizacji zawodowej i polityki społecznej, w których  
pełni funkcję wiceprzewodniczącego komisji. Poinformował, że Przewodniczącą Rady 
Powiatu jest pani Dorota Chrzanowska, a Wiceprzewodniczącym Rady Powiatu jest pan 
Krzysztof Zając. Powiedział też, że członkiem Zarządu Powiatu Szczecineckiego jest pan 
Eugeniusz Szybisty. 
 
W dalszej kolejności Przewodniczący RM udzielił głosu radnemu powiatowemu 
Eugeniuszowi Szybistemu. 
 
Eugeniusz Szybisty poinformował, że pracuje w dwóch komisjach: budżetu i finansów, której 
jest wiceprzewodniczącym oraz w komisji edukacji, kultury, sportu i turystyki. 
Powiedział, że na posiedzeniu Komisji edukacji, kultury, sportu i turystyki ustalono plan 
pracy na cały 2007 rok, który zostanie zatwierdzony na najbliższej sesji. Jeśli chodzi o Zarząd 
Powiatu Szczecineckiego powiedział, że odbyło się jedno posiedzenie 14.12.br., a dzisiaj jest 
drugie posiedzenie. Tematyka tych posiedzeń to zapoznanie się z budżetem na 2007 rok  
i zmiany w budżetach poszczególnych jednostek podległych powiatowi. 
 
Przewodniczący RM podziękował za informacje. Stwierdził, że jak widać na razie jesteśmy  
w fazie organizacyjnej, a następne sesje będą miały charakter bardziej roboczy. 
 
Ad.6) 
 
W punkcie sesji pn. „Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy” głos 
zabrali: 
 
- Sołtys sołectwa Radacz Halina Jaskółka zgłosiła następujące zapytania: 

1. Co dalej będzie z opieką dzieci w czasie dowożenia do szkoły, bo skończyła się już 
umowa zawarta w ramach prac interwencyjnych. Powiedziała, że pani dyrektor szkoły 
jest tu na sesji i może potwierdzić, że opiekun jest potrzebny. 

2. Co z oświetleniem miejscowości Radacz; jest 8 lamp, w tym 3 nie świecą. 
3. Co z dopłatami do ścieków wywożonych z szamb.  
Powiedziała, że chce to dzisiaj wiedzieć, żeby mieszkańcom przekazać. 

 
- Sołtys sołectwa Komorze Stanisław Wąwoźny korzystając z obecności w sesji radnych 

powiatowych poruszył sprawę drogi z Polnego do Komorza, która została na tym odcinku 
wyremontowana. Natomiast dalszy odcinek drogi z Komorza do Rakowa i dalej do 
Łubowa też wymaga remontu, oczyszczenia poboczy. Zauważył, że przez 30 lat jak asfalt 
został położony, nic na tej drodze nie było robione. W związku z tym zwrócił się do 
radnych powiatowych z prośbą, żeby te pobocza zostały oczyszczone tak, jak została 
zrobiona droga z Polnego do Komorza. Prosił również o oczyszczenie rzeczki płynącej  
z jez. Tuczno do jez. Komorze. Przypomniał, że tę sprawę zgłaszał już na jednej z sesji, 
prosząc o meliorację, ale do dzisiaj nic nie zostało zrobione. 

 
- Sołtys sołectwa Uniemino Józef Arapinowicz zabrał głos w sprawie likwidacji śmietnika, 

który miał być zlikwidowany w ramach dzikich wysypisk. Przypomniał, że odchodzący 
burmistrz obiecał, że tak to zostanie zrobione, a teraz nastąpiła zmiana i ludzie zostali 
obciążeni kosztami likwidacji. Poinformował też, że kazano mu wcześniej sporządzić listę 
osób korzystających z tego śmietnika i taką listę zrobił, ale ci ludzie, którzy później to 
korygowali i obliczali, nie patrzą co tam na liście wpisane; piszą np. jego i przychodzi 
nota obciążająca. Teraz on nie może pokazać się ludziom na oczy, bo sołtys oszukał  
i koniec. 
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- Sołtys sołectwa Radacz Halina Jaskółka w imieniu wszystkich sołtysów zwróciła się do 

Pani Burmistrz o zwołanie posiedzenia, aby mogli się razem spotkać i porozmawiać w jak 
najbliższym czasie. 

 
Więcej głosu nie zabierano, w związku z czym Przewodniczący RM zwrócił się do Pani 
Burmistrz o ustosunkowanie się do podnoszonych kwestii. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska udzieliła następujących odpowiedzi: 
1. W sprawie braku opieki nad dziećmi w czasie dowożenia do szkoły powiedziała, że 

powinnością dyrektora szkoły było zawiadomienie organu prowadzącego o takiej sytuacji. 
Taki sygnał nie wpłynął do Urzędu, dlatego zwróciła się do obecnej na sesji pani dyrektor, 
aby zrobiła to jak najszybciej, bo bez opieki w gimbusie być nie może. Powiedziała, że 
zbliża się okres feryjny, więc te parę dni musimy jakoś przetrwać. Dodała, że zaraz po 
świętach będziemy działać w tej kwestii. Do czasu załatwienia formalności związanych  
z zatrudnieniem w ramach prac interwencyjnych, posiłkować będziemy się umową-
zleceniem. Zwracając się do sołtyski powiedziała, że jak dalej podejmie się tej pracy, to 
będziemy wdzięczni. Natomiast później jak ruszą prace interwencyjne, będziemy myśleć 
o takiej obsadzie, żeby te dzieci były bezpieczne. Przyznała, że o tej sytuacji dowiedziała 
się dzisiaj, a tak być nie powinno. Ponadto zwróciła uwagę, że jest tyle innych możliwości 
powiadomienia o zaistniałej sytuacji, a nie na sesji, bo wstyd.  

2. Jeżeli chodzi o dopłaty i oświetlenie powiedziała, że te sprawy wyjaśni zastępca 
burmistrza. Tym niemniej stwierdziła, że zostaliśmy postawieni pod murem i to strasznym 
murem, jeżeli chodzi o dopłaty. Tytułem umowy z mieszkańcami były burmistrz sam 
podpisał porozumienie w dniu 20 listopada na kolejne dopłaty, które nie mają poparcia 
finansowego w budżecie gminy. 

3. Odnośnie oświetlenia powiedziała, że ten temat za chwilę wyjaśni również zastępca 
burmistrza. Ze swej strony poinformowała, iż gdyby nie to, że gmina zalega zakładom 
energetycznym ponad 90 tys. zł, to moglibyśmy przystąpić już i natychmiast jeszcze  
w tym roku do kompleksowej modernizacji oświetlenia na terenie całej gminy. Przyznała, 
że jesteśmy jedną z nielicznych gmin, które nie zrobiły tego. Jeżeli tylko będziemy mieli 
taką możliwość, przystąpimy do tej modernizacji, ale chciałaby być na tyle mądrą, żeby 
chociaż połowę kwoty, którą gmina zalega, energetyce uiścić.  

 
W dalszej kolejności głos zabrał Zastępca Burmistrza Roman Matuszak, który udzielił 
poniższych odpowiedzi: 
1. Odpowiadając pani sołtys z Radacza powiedział, że przyjmuje interwencję dotyczącą 3 

nieświecących lamp i w najbliższym czasie postara się to załatwić – możliwie jak 
najszybciej, jeszcze przed świętami. Natomiast odnośnie dobudowania nowych lamp 
powiedział, że jest to kwestia umieszczenia w budżecie na rok przyszły. Myśli, że tego 
typu inwestycja w Radaczu znajdzie się w budżecie, z pewnością zostanie wystawiona, 
ale trzeba będzie poczekać na uchwalenie budżetu na rok 2007. 

2. Jeżeli chodzi o dopłatę do ścieków wywożonych z szamb (dotyczy to nie tylko 
miejscowości Radacz) powiedział, że burmistrz Tomczak w dniu 20 listopada podpisał 
porozumienie z Firmą PWiK odnośnie dopłat do ścieków wywożonych z szamb. Z tego 
porozumienia wynika, że od miesiąca sierpnia do końca tego roku, w zależności od 
odległości szamba od oczyszczalni (albo w Łubowie, albo w Bornem Sulinowie) dopłaca 
gmina od 1 zł do 7 zł za 1 m3. Powiedział, że za okres sierpień, wrzesień, październik ta 
dopłata wyniesie brutto około 17 tys. zł, a pozostały jeszcze dwa miesiące, tj. listopad  
i grudzień. Z tego porozumienia wynika, że mieszkańcy będą obciążani do końca tego 
roku w postaci opłaty wynikającej z uchwały Rady Miejskiej w wysokości 6,70 zł brutto 
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za 1 m3 wywiezionych ścieków. Podkreślił, że takie na dzień dzisiejszy jest prawo  
w Gminie Borne Sulinowo, a co będzie w przyszłym roku, o tym będą decydować radni 
na sesji, która się odbędzie między świętami a Nowym Rokiem, bo jest projekt uchwały 
dotyczący zmiany tych dopłat dokonywanych przez gminę. 

3. W sprawie likwidacji śmietniska centralnego w Unieminie powiedział, że było rzeczą 
niedopuszczalną takie jego zorganizowanie w centrum wsi, bo w ten sposób łamaliśmy 
kilka ustaw. Gmina podjęła się likwidacji tego śmietniska, kosztowało to około 2.200,-zł  
i oczywiście opłatami za jego likwidację obciążono mieszkańców Uniemina w zależności 
od ilości osób zamieszkujących w gospodarstwie domowym. Wyszło 35,- zł na 1 osobę  
w jednym gospodarstwie i w zależności od ilości osób w gospodarstwie takie obciążenia 
zostały wysłane. Przyznał, że od sołtysa Uniemina dzisiaj się dowiedział, że podobno było 
obiecane, że ta likwidacja śmietniska zostanie opłacona ze środków budżetowych na 
likwidację dzikich wysypisk. Po tym wyraził swoje zdanie na ten temat: za likwidację 
tego typu śmietnisk, a nie było to dzikie wysypisko, bo było wysypiskiem 
zorganizowanym, gdzie większość mieszkańców składała swoje śmieci – muszą zapłacić 
ci mieszkańcy, nikt inny. Natomiast, jeżeli zdarzą się przypadki typu, że ktoś nie 
składował śmieci na tym śmietnisku, a wykupywał worki w PUK-u na co okaże dowody  
i został obciążony, to  z pewnością można to skorygować. 

4. Odnośnie wyczyszczenia kanału z jez. Tuczno do jez. Komorze powiedział, że o tym 
dowiedział się dzisiaj i nikt z urzędników mu nie mówił, że coś takiego do nas wpłynęło. 
Powiedział, że zajmie się tym zaraz po sesji. 

 
Przewodniczący RM podziękował za udzielone odpowiedzi. 
Po tym poinformował, że wpłynęło do niego pismo informujące o powstaniu klubu radnych  
o nazwie „Porozumienie Samorządowe”. Powiedział, że klub liczy 6 członków, a jego 
członkami są radni: Piotr Kujawa, Jolanta Kuszmar, Zbigniew Maltański, Krystyna 
Paczkowska, Dariusz Skiba i Grażyna Zitans. Przewodniczącym klubu został Dariusz Skiba. 
Podsumowując stwierdził, że istnieją w tut. Radzie Miejskiej dwa kluby radnych. 
 
Po tym Przewodniczący RM przystąpił do realizacji pkt 7 pn. „Podjęcie uchwał w sprawach”. 
 
 
Ad.7) 
 
Podjęcie uchwał. 
 
7.1 
 
Przewodniczący RM poprosił Wiceprzewodniczącego RM Dariusza Czerniawskiego  
o zapoznanie z treścią uchwały w sprawie uchylenia uchwał Rady Miejskiej w Bornem 
Sulinowie. 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał treść uchwały. 
 
Po przeczytaniu treści uchwały Przewodniczący RM zapytał, czy są uwagi. 
 
Uwag nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod 
głosowanie: 
- za głosowało 15 radnych 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 



 8 

Uchwała Nr III/3/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 20 grudnia 2006 r.  
w sprawie uchylenia uchwał Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie została podjęta  
i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
7.2 
 
Przewodniczący RM powiedział, że przystępujemy do realizacji kolejnego punktu sesji tj. 
podjęcia uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej. 
 
Przed przystąpieniem do realizacji przedmiotowego punktu obrad radny Dariusz Skiba  
w imieniu klubu radnych poprosił o 10 minut przerwy w celu wybrania kandydata do komisji. 
 
Przewodniczący RM ogłosił 10 minutową przerwę. 
 
Po przerwie. 
 
Przewodniczący RM prosił o zgłaszanie kandydatów do Komisji Rewizyjnej. 
 
Radny Dariusz Czerniawski zgłosił dwie kandydatury: Mariusza Gorgola i Halinę 
Jakrzewską. 
 
Radny Dariusz Skiba w imieniu klubu radnych zgłosił oficjalny wniosek o przegłosowanie, 
żeby składy proponowanych komisji liczyły 5 osób, aby umożliwić pracę w komisjach 
wszystkim radnym. 
 
Przewodniczący RM powiedział, że nie możemy zgodnie z prawem ograniczać ilości 
członków komisji dlatego, że zabrania tego ustawa samorządowa. W związku z tym taki 
wniosek nie może zostać przyjęty. Jeżeli ktoś ma wątpliwości, to siedzi na sesji pan mecenas  
i można skierować do niego zapytanie. 
 
Radny Dariusz Skiba stwierdził, że wg niego nie jest to ograniczenie i prosił radcę  
o wyrażenie opinii w tej sprawie. 
 
Radca prawny Adam Kłusek powiedział, że wola Rady Miejskiej decyduje o tym, ilu 
członków będzie liczyła dana komisja. Poinformował, że tylko w przypadku Komisji 
Rewizyjnej są pewne ograniczenia odnośnie udziału w niej przedstawicieli każdego klubu 
radnych. Powiedział, że to Rada decyduje, z ilu członków będzie składała się komisja – z 5, 
czy więcej. 
 
Radny Ryszard Cywiński w związku z tym zapytał, czy mamy prawo zgłosić wniosek 
ograniczający skład komisji, żeby składała się z 4 czy 5 osób. 
 
Radca prawny Adam Kłusek odpowiedział, że Rada będzie decydowała z ilu członków 
komisja będzie się składała. Jeżeli Rada podejmie taką decyzję, że przyjmuje się liczbę 5, 7 
czy iluś osób, to w ramach tej liczby osób będzie ustalany skład danej komisji. Stwierdził, że 
jest to suwerenna decyzja Rady, ile osób będzie w danej komisji. 
 
Radny Ryszard Cywiński powiedział, że w sumie nie uzyskał odpowiedzi na pytanie, czy 
radni mogą ograniczyć skład komisji do 5, czy 4 osób. 
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Radna Grażyna Zitans powiedziała, że ich klub składa wniosek, aby skład Komisji 
Rewizyjnej wynosił nie mniej niż 5 osób, może liczyć więcej osób. Prosiła o przegłosowanie 
tego wniosku. 
 
Radny Dariusz Czerniawski powiedział, że radny Skiba nie mówił tylko o Komisji 
Rewizyjnej, ale i o pozostałych komisjach. Po tym zgodnie z § 17 ust.2 pkt 9 poprosił  
o 5 minutową przerwę. 
 
Przewodniczący RM poddał zgłoszony wniosek o 5 min. przerwę pod głosowanie: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Wniosek został przyjęty i Przewodniczący RM ogłosił 5 minutową przerwę. 
 
Po przerwie. 
 
Przewodniczący RM powiedział, że padł wniosek, żeby Komisja Rewizyjna i pozostałe 
komisje liczyły 5 członków. Po tym poddał go pod głosowanie: 
- za głosowało 7 radnych, 
- przeciw głosowało 8 radnych (głosów wstrzymujących się nie zgłoszono). 
 
Wniosek nie został przyjęty. 
 
W związku z tym, że wniosek nie został przyjęty, Przewodniczący RM prosił o dalsze 
zgłaszanie kandydatur do Komisji Rewizyjnej. Przypomniał, że do tej pory zgłoszono  
2 kandydatury: Mariusza Gorgola i Haliny Jakrzewskiej.  
 
Radny Dariusz Czerniawski zgłosił radną Grażynę Zitans jako kandydatkę do Komisji 
Rewizyjnej. 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są jeszcze inne kandydatury. 
 
W związku z tym, że innych kandydatur nie zgłoszono, Przewodniczący RM zwrócił się do 
radnych, którzy zostali zgłoszeni do Komisji Rewizyjnej z zapytaniem, czy wyrażają zgodę 
na kandydowanie do składu komisji. 
 
Radna Halina Jakrzewska powiedziała, że wyraża zgodę. 
 
Radna Grażyna Zitans powiedziała, że nie wyraża zgody. 
 
Radny Mariusz Gorgol powiedział, że wyraża zgodę. 
 
W związku z tym, że radna Grażyna Zitans nie wyraziła zgody, a zgodnie ze statutem gminy 
Komisja Rewizyjna winna składać się z co najmniej 3 radnych, Przewodniczący RM prosił  
o zgłaszanie dalszych kandydatur. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska powiedziała, że obiecaliśmy sobie,  
a w zasadzie był to jej apel o to, że Rada nie ma być miejscem, gdzie ścierać się będą dwa 
kluby i udowadniać sobie kto jest silniejszy i robić sobie na złość. Stwierdziła, że Rada ma 
pracować po to, żeby w tej gminie działo się dobrze. Zapytała, czemu ma służyć takie właśnie 
działanie. Powiedziała, że zadaniem każdego radnego jest praca w komisji.  
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Po to startowaliście do Rady, a nie tylko po to, żeby demonstrować swoje na każdym kroku. 
Zaapelowała o rozwagę i o to, żeby radni swoje sympatie, antypatie skierowane do radnych, 
wyborców, do burmistrza przenosili na inny grunt, a nie na pracę tej Rady. Bardzo o to 
prosiła. 
 
Radna Jolanta Kuszmar powiedziała, że podpisuje się obiema rękami pod tym, co powiedziała 
Pani Burmistrz i słowa te kieruje do opozycyjnego bloku, który jeszcze do ani jednej sprawy 
w żadnej kwestii nie przyłączył się do ich mniejszości. 
 
Radny Zbigniew Maltański powiedział, że wyraźnie wszyscy deklarują pracę w komisjach. 
Jeśli w sytuacji takiej, kiedy państwo macie jakąś większość, autujecie nas całkowicie, to my 
nie możemy przystąpić do współpracy. Przypomniał, że wybierano dwóch 
wiceprzewodniczących; to od Was zależy, kto pierwszy rękę wyciągnie. Powiedział, iż 
myśleli wtedy, że to oni wyciągną pierwsi do nich rękę, bo tak deklarowali. Okazało się, że 
tej ręki nie wyciągnięto. Teraz oni wyciągają rękę, że chcą uczestniczyć we wszystkich 
komisjach, a nie na zasadzie tej, że co przydzielicie, to oni to wezmą. 
 
Radny Dariusz Czerniawski powiedział, że zapominamy o podstawowych prawach, jakie 
mają radni i o obowiązkach. Każdy klub powinien, choć ustawa tego ściśle nie precyzuje, 
mieć swojego przedstawiciela w Komisji Rewizyjnej. Poinformował, że takie sytuacje, którą 
teraz Państwo sabotujecie, zdarzały się w innych radach i były rozstrzygnięcia prawne. Radca 
prawny może powiedzieć, jak to się kończyło. Stwierdził, że nic jeszcze nie zrobiliśmy,  
a opozycyjny klub nie chce mieć swojego członka w Komisji Rewizyjnej. Powiedział, że jest 
to niestosowane zachowanie, odbiegające od ściśle określonych zasad i mówienie o tym, co 
pan Maltański powiedział, jego osobiście uraziło. Dlatego zwrócił się z prośbą  
o powstrzymanie się od tak daleko odbiegających komentarzy. Prosił także wszystkich 
radnych o przemyślenie sobie, co deklarowali idąc do wyborów do Rady Miejskiej: praca dla 
dobra naszej społeczności, dla dobra mieszkańców naszej gminy. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska powiedziała, iż marzy o tym i myśli, że 
za chwilę tak się stanie, żeby Rada była organem bardzo odpowiedzialnym i za słowa, i za 
postępowanie. W związku z tym prosiła o kolejne 5 minut przerwy i spotkanie dwóch 
przewodniczących klubów w celu przeprowadzenia szczerej męskiej rozmowy. 
 
Przewodniczący RM  poprosił przewodniczących klubów oraz Panią Burmistrz do gabinetu 
burmistrza i ogłosił 5 minut przerwy. 
 
Po przerwie. 
 
Przewodniczący RM przeprosił za to, że przerwa trwała trochę dłużej, ale myśli, że wszystko 
zostało wyjaśnione i możemy kontynuować dalsze obrady. 
Przypomniał, że jesteśmy przy pkt 7 ppkt 2 dotyczącym powołania Komisji Rewizyjnej i do 
tej pory zgłoszono dwie kandydatury: Mariusza Gorgola i Halinę Jakrzewską. Prosił  
o zgłaszanie dalszych kandydatur. 
 
Radny Dariusz Skiba zgłosił kandydaturę Grażyny Zitans. 
 
Przewodniczący RM zapytał radną Grażynę Zitans, czy wyraża zgodę na kandydowanie. 
 
Radna Grażyna Zitans odpowiedziała, że zgadza się. 
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Przewodniczący RM zapytał, czy są inne kandydatury. 
 
Innych kandydatur nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący RM poddał pod 
głosowanie wejście w skład Komisji Rewizyjnej każdej kandydatury: 
1) kto jest za tym, żeby w skład Komisji Rewizyjnej wszedł  Mariusz Gorgol: 

- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
Kandydatura radnego Mariusza Gorgola została przyjęta. 

2) kto jest za tym, żeby w skład Komisji Rewizyjnej weszła Halina Jakrzewska: 
- za głosowało 15 radnych, 
-  głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
Kandydatura radnej Haliny Jakrzewskiej została przyjęta. 

3) kto jest za tym, żeby w skład Komisji Rewizyjnej weszła Grażyna Zitans: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
Kandydatura radnej Grażyny Zitans została przyjęta. 

 
Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącej RM Elżbiety Niepelt  
o przeczytanie projektu uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej. 
 
Wiceprzewodnicząca RM Elżbieta Niepelt przeczytała projekt uchwały w sprawie powołania 
Komisji Rewizyjnej w składzie: Mariusz Gorgol, Halina Jakrzewska i Grażyna Zitans. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr III/4/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 20 grudnia 2006 r.  
w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej została podjęta i stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu. 
 
7.3 
 
Przewodniczący RM powiedział, że przystępujemy do realizacji kolejnego punktu obrad tj. 
wyboru przewodniczącego Komisji Rewizyjnej i prosił o zgłaszanie kandydatur. 
 
Radny Dariusz Czerniawski  zgłosił kandydaturę Mariusza Gorgola. 
 
Radny Dariusz Skiba z racji doświadczenia w Komisji Rewizyjnej zgłosił kandydaturę 
Grażyny Zitans. 
 
Innych propozycji nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący RM poddał pod głosowanie 
kandydatury w takiej kolejności, jak zgłoszono: 
1) kto jest za tym, żeby przewodniczącym Komisji Rewizyjnej został Mariusz Gorgol: 

- za głosowało 9 radnych, 
- przeciw nie głosował żaden radny, 
- wstrzymało się od głosu 6 radnych. 

2) kto jest za tym, żeby przewodniczącą Komisji Rewizyjnej została Grażyna Zitans: 
- za głosowało 6 radnych, 
- przeciw głosowało 9 radnych, 
- głosów wstrzymujących się nie zgłoszono. 
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W wyniku głosowania na przewodniczącego Komisji Rewizyjnej wybrano kandydaturę 
radnego Mariusza Gorgola. 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącej RM Elżbiety Niepelt  
o przeczytanie projektu uchwały w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 
 
Wiceprzewodnicząca RM Elżbieta Niepelt przeczytała projekt uchwały w sprawie wyboru 
radnego Mariusza Gorgola na przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej uchwały: 
- za głosowało 14 radnych, 
- przeciw nie głosował żaden radny, 
- wstrzymał się od głosu 1 radny. 
 
Uchwała Nr III/5/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 20 grudnia 2006 r.  
w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji Rewizyjnej została podjęta i stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu. 
 
7.4 
 
Przewodniczący RM powiedział, że przystępujemy teraz do następnego punktu tj. powołania 
Komisji Budżetowo-Gospodarczej i prosił o zgłaszanie kandydatur. 
 
Radny Dariusz Czerniawski zaproponował do składu komisji Ryszarda Cywińskiego i Teresę 
Topolską. 
 
Radna Halina Jakrzewska zaproponowała do składu komisji Dariusza Czerniawskiego. 
 
Radny Dariusz Skiba zaproponował do składu Komisji Budżetowo-Gospodarczej Krystynę 
Paczkowską i Piotra Kujawę. 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są jeszcze jakieś inne kandydatury. 
 
Innych kandydatur do składu Komisji Budżetowo-Gospodarczej nie zgłoszono. 
 
W dalszej kolejności Przewodniczący RM zwrócił się do zgłoszonych kandydatur do składu 
komisji z zapytaniem, czy wyrażają zgodę na kandydowanie. 
 
Radni: Ryszard Cywiński, Teresa Topolska, Dariusz Czerniawski, Krystyna Paczkowska  
i Piotr Kujawa wyrazili zgodę. 
 
Po tym Przewodniczący RM poddał pod głosowanie poszczególne kandydatury wg kolejności 
zgłoszeń: 
1) kto jest za tym, aby w skład Komisji Budżetowo-Gospodarczej wszedł Ryszard 

Cywiński: 
- za głosowało 14 radnych, 
- przeciw glosował 1 radny, 
- głosów wstrzymujących się nie zgłoszono; 

2) kto jest za tym, aby w skład komisji weszła Teresa Topolska: 
- za głosowało 15 radnych, 
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- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono; 
3) kto jest za tym, aby w skład komisji wszedł Dariusz Czerniawski: 

- za głosowało 14 radnych, 
- przeciw nie głosował żaden radny, 
- wstrzymał się od głosu 1 radny; 

4) kto jest za tym, aby w skład komisji weszła Krystyna Paczkowska: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono; 

5) kto jest za tym, aby w skład komisji wszedł Piotr Kujawa: 
- za głosowało 13 radnych, 
- przeciw nie głosował żaden radny, 
- wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

 
Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącego RM Dariusza Czerniawskiego  
o przeczytanie projektu uchwały w sprawie powołania Komisji Budżetowo-Gospodarczej. 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał projekt uchwały w sprawie 
powołania Komisji Budżetowo-Gospodarczej w składzie: Ryszard Cywiński, Dariusz 
Czerniawski, Piotr Kujawa, Krystyna Paczkowska i Teresa Topolska. 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej uchwały: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr III/6/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 20 grudnia 2006 r.  
w sprawie powołania Komisji Budżetowo-Gospodarczej została podjęta i stanowi 
załącznik nr 9 do protokołu. 
 
7.5 
 
Przewodniczący RM powiedział, że kolejny projekt uchwały dotyczy wyboru 
przewodniczącego Komisji Budżetowo-Gospodarczej i prosił o zgłaszanie kandydatur 
spośród członków powołanej komisji. 
 
Radny Dariusz Czerniawski zgłosił Ryszarda Cywińskiego i krótko scharakteryzował 
kandydaturę. Powiedział, że ww. ma wieloletnie doświadczenie samorządowe, był 3-krotnie 
radnym w tej gminie, a także zajmował stanowisko Zastępcy Burmistrza Gminy Borne 
Sulinowo. Podkreślił, że jego doświadczenie będzie bardzo przydatne w pracy komisji. 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są inne propozycje. 
 
Innych propozycji nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący RM zapytał radnego 
Ryszarda Cywińskiego, czy wyraża zgodę na kandydowanie na przewodniczącego Komisji 
Budżetowo-Gospodarczej. 
 
Radny Ryszard Cywiński powiedział, że wyraża zgodę. 
 
Po tym Przewodniczący RM poddał pod głosowanie kandydaturę Ryszarda Cywińskiego na 
przewodniczącego Komisji Budżetowo-Gospodarczej: 
- za głosowało 14 radnych, 
- przeciw nie głosował żaden radny, 
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- wstrzymał się od głosu 1 radny. 
Kandydatura Ryszarda Cywińskiego została przyjęta. 
 
W dalszej kolejności Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącej RM Elżbiety 
Niepelt o przeczytanie projektu uchwały w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji 
Budżetowo-Gospodarczej. 
 
Wiceprzewodnicząca RM Elżbieta Niepelt przeczytała projekt uchwały w sprawie wyboru 
radnego Ryszarda Cywińskiego na przewodniczącego Komisji Budżetowo-Gospodarczej. 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej uchwały: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr III/7/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 20 grudnia 2006 r.  
w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji Budżetowo-Gospodarczej została podjęta 
i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
7.6 
 
Przewodniczący RM powiedział, że przystępujemy do realizacji następnego punktu obrad tj. 
powołania Komisji Rozwoju i prosił o zgłaszanie kandydatur. 
 
Radny Dariusz Czerniawski zaproponował do Komisji Rozwoju następujące osoby: 
Magdalenę Bardua, Teresę Topolską i Halinę Jakrzewską. 
 
Radny Dariusz Skiba w imieniu klubu radnych zgłosił do komisji Jolantę Kuszmar. 
 
Radna Jolanta Kuszmar zgłosiła do komisji kandydaturę Dariusza Skiby. 
 
Radna Grażyna Zitans zgłosiła do komisji Zbigniewa Maltańskiego. 
 
Więcej kandydatur do Komisji Rozwoju nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM przeczytał nazwiska zgłoszonych radnych i zapytał, czy wyrażają zgodę 
na kandydowanie. 
 
Radni: Magdalena Bardua, Halina Jakrzewska, Teresa Topolska, Jolanta Kuszmar, Dariusz 
Skiba i Zbigniew Maltański wyrazili zgodę. 
 
Po tym Przewodniczący RM poddał pod głosowanie kandydatury wg kolejności zgłoszeń: 
1) kto jest za tym, aby w skład Komisji Rozwoju weszła Magdalena Bardua: 

- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono; 

2) kto jest za tym, aby w skład komisji weszła Halina Jakrzewska: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono; 

3) kto jest za tym, aby w skład komisji weszła Teresa Topolska: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono; 

4) kto jest za tym, aby w skład komisji weszła Jolanta Kuszmar: 
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- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono; 

5) kto jest za tym, aby w skład komisji wszedł Dariusz Skiba: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono; 

6) kto jest za tym, aby w skład komisji wszedł Zbigniew Maltański: 
- za głosowało 14 radnych, 
- przeciw nie głosował żaden radny, 
- wstrzymał się od głosu 1 radny. 

 
Po tym Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącej RM Elżbiety Niepelt  
o przeczytanie projektu uchwały w sprawie powołania Komisji Rozwoju. 
 
Wiceprzewodnicząca RM Elżbieta Niepelt przeczytała projekt uchwały w sprawie powołania 
Komisji Rozwoju w składzie: Magdalena Bardua, Halina Jakrzewska, Jolanta Kuszmar, 
Zbigniew Maltański, Dariusz Skiba i Teresa Topolska. 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej uchwały: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr III/8/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 20 grudnia 2006 r.  
w sprawie powołania Komisji Rozwoju została podjęta i stanowi załącznik nr 11  
do protokołu. 
 
 
7.7 
 
Przewodniczący RM powiedział, że przystępujemy teraz do wyboru przewodniczącego 
Komisji Rozwoju i prosił o zgłaszanie kandydatur. 
 
Radny Dariusz Czerniawski zaproponował na przewodniczącą Komisji Rozwoju radną 
Magdalenę Bardua. Powiedział, że cieszy się ona od lat wielką sympatią naszego 
społeczeństwa, a w wyborach samorządowych w tym roku uzyskała 297 głosów. Jest to 
odzwierciedlenie jej popularności, sympatii dla niej osobiście, ale również wielki ukłon ze 
strony mieszkańców Bornego Sulinowa nad jej ciężką, wytężoną pracą, którą obdarza nas 
wszystkich. Podkreślił, iż uważa, że ta kandydatura jest najbardziej właściwa. 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są inne kandydatury. 
 
Innych kandydatur na przewodniczącego Komisji Rozwoju nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Magdaleny Bardua z zapytaniem, czy wyraża zgodę. 
 
Radna Magdalena Bardua odpowiedziała, że wyraża zgodę. 
 
Po tym Przewodniczący RM poddał kandydaturę Magdaleny Bardua pod głosowanie: 
- za głosowało 14 radnych, 
- przeciw nie głosował żaden radny, 
- wstrzymał się od głosu 1 radny. 
Kandydatura Magdaleny Bardua na przewodniczącą Komisji Rozwoju została przyjęta. 



 16 

 
Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącej RM Elżbiety Niepelt  
o przeczytanie projektu uchwały w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji Rozwoju. 
 
Wiceprzewodnicząca RM Elżbieta Niepelt przeczytała projekt uchwały w sprawie wyboru 
radnej Magdaleny Bardua na przewodniczącego Komisji Rozwoju. 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej uchwały: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr III/9/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 20 grudnia 2006 r.  
w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji Rozwoju została podjęta i stanowi 
załącznik nr 12 do protokołu. 
 
7.8 
 
Przewodniczący RM powiedział, że kontynuujemy porządek obrad i przystąpił do realizacji 
punktu dotyczącego ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet dla radnych Rady Miejskiej 
w Bornem Sulinowie. Poinformował, że są tu rzeczy nowe, jako że powszechnie krytykowana 
wysokość diet i różnego rodzaju wypłat dla rady została poddana weryfikacji i w nowej 
formie zostanie przedstawiona w postaci projektu uchwały. Po tym zwrócił się do 
Wiceprzewodniczącego RM Dariusza Czerniawskiego o przeczytanie projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski powiedział, że zanim przeczyta projekt 
uchwały, chce poinformować o oszczędnościach wynikających z tej uchwały. Poinformował, 
że oszczędności te wyniosą około 25 tys. zł. Powiedział też, że wszyscy chyba rozumiemy jak 
trudna jest sytuacja finansowa naszej gminy i nasza Rada jest jedną z nielicznych na terenie 
Polski, która obniża diety przewodniczącemu, wiceprzewodniczącym i kolejnym osobom 
wyszczególnionym w tej uchwale. Po tym przeczytał treść proponowanej uchwały i prosił  
o jej podjęcie. 
 
Radny Piotr Kujawa powiedział, iż myśli, że jest pomyłka w § 1 ust. 3 projektu uchwały, 
ponieważ w ust.3 jest napisane, że z diet, o których mowa w ust.2 potrąca się radnemu za 
każdorazową nieusprawiedliwioną nieobecność w posiedzeniu komisji 10%. Natomiast ust.2  
brzmi: „Dla radnych niebędących członkami komisji Rady Miejskiej ustala się dietę  
w wysokości 90,-zł za udział w sesji Rady Miejskiej.” Zauważył, że jak się nie jest członkiem 
komisji, to nie można radnemu potrącić za posiedzenie komisji. Dlatego zapis powinien 
dotyczyć ust.1. 
 
Przewodniczący RM powiedział, że projekt uchwały zostanie poprawiony w ten sposób,  
że ust. 3 w § 1 projektu uchwały będzie brzmiał: „Z diet, o których mowa w ust.1 i 2 potrąca 
się radnemu za każdorazową nieusprawiedliwioną nieobecność: w sesji 25%, w posiedzeniu 
komisji 10%”. 
Po tym zapytał, czy do tej uchwały są jeszcze jakieś uwagi. 
 
Uwag nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący RM poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w wersji poprawionej: 
- za głosowało 13 radnych, 
- przeciw nie głosował żaden radny, 
- wstrzymało się od głosu 2 radnych. 
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Uchwała Nr III/10/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 20 grudnia 2006 r. 
w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet dla radnych Rady Miejskiej  
w Bornem Sulinowie została podjęta i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
 
7.9 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącej RM Elżbiety Niepelt  
o przeczytanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów  
i przewodniczących zarządów osiedli za udział w sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. 
 
Wiceprzewodnicząca RM Elżbieta Niepelt przeczytała projekt przedmiotowej uchwały, który 
zawiera kwotę diety w wysokości 50,-zł. 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska – zwracając się do sołtysów –
poinformowała o planowanej zmianie w ustawie i projekcie ustalenia wynagrodzenia dla 
sołtysów. Kwoty te będą znacznie zwiększone, ustalone centralnie, dlatego nie wychodzimy 
przed szereg i czekamy na akty wykonawcze. 
 
Radny Zbigniew Maltański zgłosił wniosek, aby dieta dla sołtysów wynosiła 60,-zł. Uzasadnił 
to tym, że radni różnią się od sołtysów tylko tym, że podnoszą rękę przy uchwałach,  
a pracujemy prawie podobnie. Zgłoszenia do pracy Burmistrza wszystkich problemów  
z terenu całej gminy czynią sołtysi i są oni tymi roboczymi ludźmi na terenie gminy. Dlatego 
zaproponował, aby ta dieta wynosiła 60,-zł. 
 
Przewodniczący RM powiedział, iż uważa wniosek radnego Maltańskiego za mało 
obiektywny, bo jest on sołtysem. 
 
Radny Zbigniew Maltański zwracając się do Przewodniczącego RM powiedział, że pobiera 
on tylko dietę radnego. 
 
Radny Dariusz Czerniawski powiedział, że przed chwilą obniżaliśmy koszty i cięliśmy bardzo 
mocno diety radnych. Zauważył, że symbolicznie proponują podnieść dietę dla sołtysów – 5 
zł i być może jest to niewiele. Prosił jednak, żeby zrozumieć, jaka jest sytuacja finansowa 
naszej gminy. Dodał, że za parę miesięcy zostanie to określone centralnie. Podkreślił, że jak 
sobie się obniża, a podnosi sołtysom, to jest to tylko sygnał, że chcieliby podnieść im nawet  
o 100 zł, ale nie można w takiej chwili. Prosił o zrozumienie tej sytuacji i pozostawienie diety  
dla sołtysów w wersji zaproponowanej – na poziomie 50 zł. 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są jeszcze jakieś uwagi. 
 
W związku z tym, że innych uwag nie zgłoszono, Przewodniczący RM poddał pod 
głosowanie wniosek zgłoszony przez radnego Zbigniewa Maltańskiego dotyczący ustalenia 
diety dla sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli w wysokości 60 zł: 
- za głosowało 6 radnych, 
- przeciw głosowało 8 radnych, 
- wstrzymał się od głosu 1 radny. 
Wniosek nie został przyjęty. 
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W dalszej kolejności Przewodniczący RM poddał pod głosowanie projekt uchwały 
uwzględniający dietę w wysokości 50 zł: 
- za głosowało 10 radnych, 
- przeciw głosowało 2 radnych, 
- wstrzymało się od głosu 3 radnych. 
 
Uchwała Nr III/11/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 20 grudnia 2006 r. 
w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli za 
udział w sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie została podjęta i stanowi załącznik  
nr 14 do protokołu. 
 
 
7.10 
 
Przewodniczący RM powiedział, że przystępujemy do realizacji punktu sesji dotyczącego 
podjęcia uchwały w sprawie wyznaczenia Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Bornem 
Sulinowie do określania czynności związanych z podróżą służbową Przewodniczącego Rady. 
Po tym zwrócił się do Wiceprzewodniczącej RM Elżbiety Niepelt o przeczytanie treści 
uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca RM Elżbieta Niepelt przeczytała treść projektu przedmiotowej uchwały, 
w której wskazano Wiceprzewodniczącego RM Dariusza Czerniawskiego jako osobę, która  
w poleceniu wyjazdu służbowego będzie określała w stosunku do Przewodniczącego RM 
czynności związane z jego podróżą służbową. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr III/12/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 20 grudnia 2006 r. 
w sprawie wyznaczenia Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie do 
określania czynności związanych z podróżą służbową Przewodniczącego Rady została 
podjęta i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
 
7.11 
 
Przewodniczący RM powiedział, że przystępujemy do realizacji punktu obrad, który został 
dodatkowo wprowadzony do porządku sesji, a dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie 
zmniejszenia dochodów gminy. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska powiedziała, że zanim nastąpi 
przedstawienie uchwały, musi być opinia komisji. W związku z tym zaproponowała przerwę 
5-10 minut, w trakcie której Komisja Budżetowo-Gospodarcza odbędzie posiedzenie  
i zaopiniuje przedmiotowy projekt uchwały.  
 
Przewodniczący RM powiedział, że skoro opinia komisji jest niezbędna ogłasza 10 minut 
przerwy. 
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Po przerwie. 
 
Przewodniczący RM zwrócił się o wypowiedź i przedstawienie opinii przez 
przewodniczącego Komisji Budżetowo-Gospodarczej. 
 
Przewodniczący komisji Ryszard Cywiński powiedział, że Komisja Budżetowo-Gospodarcza, 
w składzie dzisiaj wybranym, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2006 rok. 
 
Po tym Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącego RM Dariusza 
Czerniawskiego o przeczytanie projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał projekt uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2006 rok, który przewiduje 
zmniejszenie dochodów i wydatków budżetu gminy o kwotę 44.075,13 zł. 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są uwagi do treści uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono, tym niemniej Przewodniczący RM zwrócił się o wyjaśnienie, dlaczego 
ta uchwała ma być podjęta. 
 
Zastępca Burmistrza Roman Matuszak poinformował, iż źródłem tej uchwały jest to, że 
gmina w ubiegłym roku pozyskała pieniądze na adaptację 23 mieszkań na mieszkania 
socjalne w budynku przy ul. Słowackiego. Ponieważ z Ministerstwa Gospodarki przydzielają 
na taki cel pieniądze maksymalnie 35% wartości inwestycji, pozostałą kwotę (65%) musi 
gmina znaleźć we własnych dochodach. Poinformował, iż tak się stało w tym roku, przy 
realizacji tej inwestycji, że gmina mimo zaplanowania budżetu po stronie dochodów  
i wydatków w taki sposób, że wydatki były pokryte dochodami i pożyczkami, w wyniku 
realizacji dochodów poniżej wartości uchwalonej w budżecie na 2006 rok, nie znalazła 
niestety środków własnych na płynną realizację 23 mieszkań socjalnych i 19 mieszkań 
komunalnych. Było już to widoczne w miesiącu lipcu, bo był 3-miesięczny okres przestoju 
wykonawcy na budowie – wykonawca nie otrzymał pieniędzy za wykonane roboty  
i wystawioną fakturę w miesiącu maju. Wówczas burmistrz zaproponował Radzie 
zwiększenie zadłużenia gminy na ten cel. Na sesji czerwcowej uchwała taka nie zapadła, bo 
radni nie zgodzili się na zwiększenie zadłużenia gminy z przeznaczeniem na wybudowanie 23 
mieszkań socjalnych i 19 mieszkań komunalnych. W tym momencie było jasne, że będą 
problemy na tej budowie. W związku z tym zwrócono się do Banku Gospodarstwa 
Krajowego, który finansował dotację na budowę mieszkań socjalnych, z wnioskiem o zmianę 
umowy w taki sposób, żeby rozliczeniu wykonania zadania nie podlegał cały budynek 
(składający się z 23 mieszkań socjalnych i 19 mieszkań komunalnych), a jedna klatka 
składająca się z 21 mieszkań socjalnych. Poinformował, że były to dosyć długie negocjacje  
z bankiem i w końcu bank wyraził zgodę na aneks do umowy w taki sposób, że 
dofinansowuje te 21 mieszkań socjalnych, a więc o 2 mniej. W związku z tym automatycznie 
musiała spaść kwota dotacji przeznaczona na ten cel i jest to ta kwota, o którą prosimy  
o zmianę budżetu po stronie dochodów, jak i wydatków. Powiedział, że ta klatka w tej chwili 
jest kończona, chociaż nadal są problemy z dotrzymaniem terminu. Wczoraj była kontrola 
banku, który tego bardzo pilnuje, i tak do końca na 100% nie jest pewny, czy do końca roku 
uda się sfinalizować aneks umowy z bankiem. Przyznał, że może będą jakieś poślizgi, a jeżeli 
one będą, to może uda się to tak załatwić, żeby tą dotację w całości wykorzystano. Kończąc 
powiedział, że jest to pełna informacja na ten temat. 
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Przewodniczący RM podziękował za informację i stwierdził, że teraz wszyscy wiemy o co 
idzie. 
Po tym poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej uchwały: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr III/13/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 20 grudnia 2006 r. 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2006 rok została 
podjęta i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Po podjęciu powyższej uchwały Przewodniczący RM przeszedł do realizacji kolejnego 
punktu obrad pn. „Interpelacje, wnioski i zapytania radnych”. 
 
 
Ad.8) 
 
Przewodniczący RM – zwracając się do radnych - na wstępie poinformował, że interpelacje 
składamy na piśmie, natomiast wnioski i zapytania ustnie. Po tym prosił o zabieranie głosu. 
 
Radny Dariusz Czerniawski powiedział, że nie jest to interpelacja, ani zapytanie, ale zwrócił 
się do radnych z prośbą, aby ustalili dyżury celem podania do publicznej wiadomości już  
w styczniu. Dlatego zasugerował, aby do przyszłej sesji zastanowić się i podać czas i miejsce 
spotkań z mieszkańcami okręgów, które radni reprezentują. 
 
Interpelacji, wniosków i zapytań nie zgłoszono. 
 
 
Ad.9) 
 
Przewodniczący RM powiedział, że następna Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 
odbędzie się w dniu 29 grudnia 2006 r. Zawiadomienia już są napisane, w związku z tym 
zwrócił się do radnych, aby po zakończeniu obrad odebrali je. 
 
 
Ad.10) 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący RM zamknął sesję. 
 
Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 20 grudnia 2006 r. trwała od godz. 10.00 
do godz. 13.15. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
Protokołowała: 
 
Anna Łozińska 


